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 12.  Výbor PS diskutoval problematiku neuspokojivě níz-
ké úhrady za akutní psychiatrickou lůžkovou péči ze 
strany zdravotních pojišťoven (ZP), v jejímž důsled-
ku klesl počet lůžek na psychiatrických odděleních 
z 1540 v roce 2001 na 1260 v roce 2012 a činil pouhých 
12,7 % ze všech lůžek psychiatrické lůžkové péče. Tak 
nízký podíl akutní lůžkové péče není v žádném jiném 
medicínském oboru a v důsledku zařazení této péče 
do hrazení systémem DRG hrozí její další úbytek. 
Akutní lůžková psychiatrická péče je v důsledku toho 
poskytována převážně v psychiatrických nemocnicích, 
kde je ovšem hrazena jako péče následná. V důsledku 
negativního postoje ZP vůči psychiatrii jsou pacienti 
s duševními chorobami diskriminováni, dostávají lůž-
kovou péči daleko od svého bydliště a ubytovací stan-
dard v psychiatrických lůžkových zařízeních následné 
péče je nižší, než je tomu na somatických nemocnič-
ních lůžkových odděleních. Výbor PS bude usilovat 
o navázání spolupráce s agenturou PR, která by na tato 
fakta upozornila a vytvořila tak tlak na příslušné před-
stavitele MZ a ZP, aby své postoje ohledně výše úhrad 
za péči o duševně nemocné změnili. 

 13.  Výbor PS projednal dopis ředitele PN Bílá Voda 
MUDr. Jeřábka ohledně smírčího jednání s VZP, která 
odmítla proplatit poskytnutou péči desítkám pacientů 
se zdůvodněním, že se jednalo o jedince s tělesnými 
a nikoli psychickými potížemi. Se stejným zdůvodně-
ním odmítla VZP proplatit i poskytnutou péči desít-
kám pacientů PL Šternberk, kde smírčí řízení dosud 
neproběhlo. Výbor PS schválil zaslání písemného 
podpůrného stanoviska pro PN Bílá Voda, v němž 
upozorní, že chronické psychosomatické potíže jsou 

legitimní indikací k poskytování lůžkové psychiatric-
ké péče. 

14.  Výbor PS vyslechl informace dr. Rektora ohledně 
změny právního označení ČPS podle Nového občan-
ského zákoníku (NOZ) a ohledně nutnosti uvést ná-
zev i stanovy ČPS do souladu s NOZ. 

15.  Výbor schválil návrh dr. Rektora, aby byla v tomto 
funkčním období zavedena kombinovaná elektronická 
a korespondenční procedura do rozhodování o pod-
statných otázkách společnosti a do voleb všech orgánů 
PS včetně sekcí. Jde o formu dostupnou pro všechny 
členy společnosti a sekcí, tj. i pro ty, kdo se nezúčast-
ní valných hromad PS a sekcí. K tomu bude nutné na-
jmout firmu, která takovouto podobu voleb zabezpečí. 

16.  Výbor PS vzal na vědomí informaci dr. Rektora o fi-
nanční situaci PS. 

17.  Výbor PS schválil návrh dr. Rektora, aby byl na správu 
webových stránek PS angažován jejich „šéfredaktor“. 

18.  Výbor PS schválil žádost dr. Možného o záštitu nad 
9. českou konferencí kognitivně-behaviorální terapie 
v květnu 2014 v PN Kroměříž. 

19.  Výbor PS projednal informace dr. Hollého o přípravě 
sjezdu PS ve Špindlerově Mlýně. Rozpočet by měl být 
vyrovnaný, na sjezdu bude předána Kuffnerova cena 
a Heverochovy medaile. O udělení Novinářské ceny 
výbor PS dosud nerozhodl. 

20.  Výbor PS schválil přihlášky nových členů PS – 
MUDr. Kamarádová, MUDr. Dvořáček, MUDr. Luká-
nyová, MUDr. Lukáčová, MUDr. Soušková. 

21.  Schůzi dne 7. 5. 2014 bude řídit dr. Rektor. 
 

Zapsali MUDr. Možný a paní Holadová

 1.  Předseda PS dr. Hollý informoval výbor PS o svém 
jednání s představiteli MZ ohledně nevhodnosti 
hrazení akutní lůžkové psychiatrické péče systémem 
DRG a o další podpoře programu reformy psychi-
atrické péče ze strany MZ. Na hrazení psychiatrické 
péče systémem DRG však představitelé MZ trvají 
s poukazem na to, že jde o požadavek Asociace ředi-
telů nemocnic, kterému MZ slíbilo vyhovět. Bylo mu 
přislíbeno, že další jednání budou následovat.

 2.  Výbor PS prodiskutoval situaci kolem znovuobnovení 
činnosti psychoterapeutické sekce. Přihlásilo se do-

Z jednání výboru Psychiatrické sPolečnosti čls jeP

dne 7. května 2014 

statek nových zájemců, aby mohla být v září 2014 svo-
lána schůze, na které proběhne volba představenstva 
této sekce a bude znovu zahájena její činnost.

 3.  Výbor PS se shodl na potřebě, aby měl k dispozici 
databázi členů jednotlivých sekcí PS, tak aby měl in-
formace o počtu a jménech jejích členů. Dr. Herman 
o tom bude informovat předsedy jednotlivých sekcí. 
Dr. Herman také s předsedy sekcí v průběhu sjezdu 
Psychiatrické společnosti ve Špindlerově Mlýně pro-
bere možnost zveřejnění jmen členů sekcí na webu 
Psychiatrické společnosti.
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 4.  Členové výboru PS byli nominováni na místa v pra-
covních skupinách pro Strategii reformy psychiatric-
ké péče takto: Standardy péče – prof. Praško; Síť po-
skytovatelů péče – dr. Hollý, dr. Herman; Humanizace 
péče – dr. Možný; Destigmatizace – prof. Papežová; 
Vzdělávání – prof. Raboch, prof. Höschl; Legislativa – 
dr. Vaněk; Financování – dr. Rektor, doc. Anders, Me-
ziresortní spolupráce – prof. Češková.

 5.  Výbor PS projednal informaci dr. Hermana o přípra-
vě akčních plánů v rámci programu „Zdraví 2020“, 
financovaného z fondů EU, jehož součástí jsou i pro-
gramy zaměřené na zlepšení duševního zdraví oby-
vatelstva. Prof. Praško a dr. Herman ve spolupráci 
s ostatními členy výboru PS připraví návrh akčních 
programů, jejichž uskutečnění bude PS prosazovat – 
např. programy na prevenci sebevražednosti, vzdě-
lávací a terapeutické programy pro depresivní a úz-
kostné poruchy, poskytované přes internet, programy 
humanizace psychiatrických nemocnic, rozvoj komu-
nitní péče a další. 

 6.  Na kongresu WPA v Madridu bude PS zastupovat 
předseda dr. Hollý. Do orgánů WPA nebude Výbor PS 
nominovat vlastního kandidáta, ani nevysloví předem 
podporu žádnému z kandidátů.

 7.  Výbor PS diskutoval o skutečnosti, že Ministerstvo 
spravedlnosti (MS) nevyhovělo návrhu výboru PS 
a nezařadilo do tabulek doporučených odškodnění 
bolestného po úrazech i poúrazové psychické trauma. 
Pověřil předsedu dr. Hollého, aby písemně požádal 
MS o zdůvodnění a o další osobní jednání o této te-
matice. Jako další témata jednání s MS navrhl výbor 
PS vyjmutí psychiatrů z povinnosti oznamovat trest-
né činy, o nichž se dozvědí v souvislosti s výkonem 
svého povolání (podobně jako jsou z ní vyjmuti du-
chovní a advokáti) a zrušení povinnosti hlásit duševní 
nemoci, které by byly důvodem odejmutí řidičského 
průkazu.

 8.  Předseda dr. Hollý informoval výbor PS o stavu pří-
prav sjezdu PS ve Špindlerově Mlýně. Aktuálně je při-
hlášeno 514 účastníků. Do soutěže o Kuffnerovu cenu 
jsou přihlášeny 4 práce, do soutěže o cenu výboru PS 
pro autory do 40 let jen jedna práce. Výbor PS rozho-
dl, že prodlouží uzávěrku pro přihlášení prací do této 
soutěže do 16. 5.; pokud se pak nepřihlásí nikdo další, 
cena letos nebude udělena. Do soutěže o Novinářskou 
cenu zatím přišly 2 příspěvky, uzávěrka je 16. 5. 2014.

 9.  Dr. Hollý informoval členy výboru PS, že z funk-
ce předsedy i člena Revizní komise PS odstoupil ze 
zdravotních důvodů prof. Přikryl z PK Brno, nahradí 
jej dr. Žižka z PN Dobřany. Výbor pověřil předsedu 

dr. Hollého, aby jménem výboru napsal prof. Přikry-
lovi dopis s poděkováním za jeho mnohaletou práci 
ve výboru PS a popřál mu brzké uzdravení.

 10.  Výbor PS schválil návrh na termín konání Česko-slo-
venského psychiatrického sjezdu v Brně v době od 14. 
do 17. 10. 2015.

 11.  Dr. Rektor informoval výbor PS, že byl dokončen 
text Doporučených postupů v psychiatrické péči, 
cena jednoho výtisku bude 1490 Kč. Výbor schválil 
návrh prof. Rabocha, aby účastníci Valné hromady 
PS ve Špindlerově Mlýně dostali poukázku na slevu 
na nákup této publikace ve výši 300 Kč.

 12.  Dr. Hollý informoval výbor PS, že plánuje v rámci 
Sjezdu PS uspořádat setkání s představiteli Adiktolo-
gické společnosti, na kterém by se mimo jiné probrala 
tematika podmínek vykazování adiktologické terapie. 

 13.  Dr. Možný požádal členy výboru PS, aby vyjádřili 
podporu snaze představitelů Asociace psychiatric-
kých nemocnic přimět zdravotní pojišťovny, aby byly 
ochotny proplácet v psychiatrických nemocnicích 
akutní lůžkovou psychiatrickou péči. Návrh textu to-
hoto stanoviska připraví na příští jednání výboru PS.

 14.  Výbor PS vyjádřil souhlas s poskytováním akutní lůž-
kové psychiatrické péče v psychiatrických nemocni-
cích, protože akutních psychiatrických lůžek je v ČR 
výrazný nedostatek, tvoří pouhých 12,2 % všech psy-
chiatrických lůžek a jejich počet za posledních 10 let 
klesl o 20 %. Je to způsobeno tím, že je akutní lůžková 
psychiatrická péče ze strany zdravotnických pojišťo-
ven nedostatečně hrazena, proto většina všeobecných 
nemocnic v ČR psychiatrické oddělení neprovozuje 
a ani není ochotna nová psychiatrická oddělení zři-
zovat. Péče o pacienty, kteří akutně onemocní psy-
chickou poruchou a vyžadují neodkladnou pomoc, 
je na mnohem nižší úrovni než péče o pacienty se 
srovnatelně akutními somatickými potížemi (infarkt, 
CMP). Výbor PS osloví představitele Asociace krajů, 
které jsou v mnoha případech zřizovateli všeobec-
ných nemocnic, a bude usilovat o to, aby získal jejich 
podporu v úsilí zřídit nová psychiatrická oddělení 
a zvýšit počet lůžek akutní psychiatrické péče. 

 15.  Výbor schválil návrh předsedy dr. Hollého, aby byl 
doc. Vevera pověřen dalším jednáním s představite-
li zdravotních pojišťoven o zařazení výkonu zvýšené 
péče v psychiatrii do Seznamu zdravotnických výkonů.

 16.  Nově přihlášení členové PS: MUDr. Michal Risler, TH 
klinika, s. r. o. Praha; MUDr. Jan Kubánek, PA Jese-
ník.

 17.  Předsedajícím příští schůze 3. 6. 2014 bude prof. Ra-
boch.

Zapsali MUDr. Možný a paní Holadová


